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BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

ĀRKĀRTAS  

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS 
 

2023.gada 28.jūnijā                                                                                                Nr. 7 

 

Sēde sasaukta plkst. 16:00 

Sēdi atklāj plkst. 16:00 

 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV-4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

 

Sēdes veids – atklāta  

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par devīto klašu centralizēto eksāmenu norisi un rezultātiem. 

 

Sēdi vada – Aija Mežale 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Ruta Cibule, deputāts Marija Duļbinska, deputāts Sandra Kindzule, 

deputāts Svetlana Pavlovska, deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants Slišāns 

 

Ieinteresētās personas: 

Rugāju vidusskolas direktore Iveta Arelkeviča, domes priekšsēdētāja vietniece Sandra 

Kapteine, Balvu novada administrācijas Izpilddirektore Daina Tutiņa, Izglītības pārvaldes 

vadītāja Inese Circene 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) Juridiskā 

nodaļas Juriskonsults Iveta Kokoreviča, Balvu novada administrācijas Izpilddirektora vietnieks 

Tamāra Locāne, Balvu Valsts ģimnāzijas Skolas direktora vietnieks Ināra Konivale, Balvu 

novada Izglītības pārvaldes vadītāja vietnieks Inta Kaļva, Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja 

Iluta Jaunžeikare, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja vietnieks Mareks Šubenieks, Balvu 

Profesionālā un vispārizglītojošā vidusskolas direktora vietnieks (izglītības jomā) Benita 

Urtāne, Viduču pamatskolas direktore Anželika Ločmele, Balvu novada Sociālās pārvaldes 

vadītāja vietnieks administratīvajos un saimnieciskajos jautājumos Līga Šustova, Stacijas 

pamatskolas direktore Ruta Bukša, Juridiskā nodaļas Juriskonsults Sarmīte Gržibovska, 

Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja Dzintra Pipcāne, Tilžas pamatskolas direktora vietnieks 

(izglītības jomā) Gundega Baranova, Juridiskā nodaļas vecākais juriskonsults Juris Annuškāns, 
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Balvu novada Pašvaldības policijas vadītāja Rita Kravale, domes priekšsēdētājs Sergejs 

Maksimovs, Eglaines pamatskolas direktore Ilze Burka, deputāts Jānis Vancāns, Sabiedrisko 

attiecību nodaļas sabiedrisko attiecību speciāliste Terēzija Babāne, Rekavas vidusskolas 

direktore Žanna Maksimova, Kancelejas un personāla nodaļas administrācijas sekretāre Anita 

Kuļša 

 

Balsojums par darba kārtību 

 

Ziņo Aija Mežale: Ziņo un sīkāk paskaidro par iemeslu, kāpēc ir sasaukta ārkārtas 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas sēde. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt darba kārtību. Komitejas locekļi apstiprina darba 

kārtību. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību 

 

Komitejas locekle Sandra Kindzule ierodas uz komiteas sēdi. 

 

1.§ 

Par devīto klašu centralizēto eksāmenu norisi un rezultātiem 

 

Ziņo Inese Circene: Ziņo un sīkāk paskaidro par radušos situāciju ar Centralizēto 

eksāmenu rezultātiem 9 klasēm. Skaidro, ka visā valstī bija saņemta 

informācija par to, ka daudzi skolēni nav nokārtojuši Centralizētos 

eksāmenus, bet pēc dažām dienām tika saņemts paziņojums par to, ka 

tomēr ir nokārtojuši. Skaidro, ka no savas puses vēlas griezties pie 

atbildīgajām personām ar lūgumu izvērtēt Centralizēto eksāmenu 9 

klašu norisi un nekorektu rezultātu paziņošanu izglītības iestādēm un 

skolēniem. Skaidro, ka 2023.gada 20.jūnijā uz Izglītības pārvaldes 

Izglītības darba speciālistes e-pastu no Valsts izglītības satura centra 

Atbalsta dienesta tika saņemta vēstule ar skolēnu sarakstu, kuri CE nav 

ieguvuši 10 %. Katrai izglītības iestādei tika pārsūtīta informācija par 

konkrētas skolas skolēniem, kas pēc šiem atsūtītajiem datiem nebija 

matemātikas un angļu valodas eksāmenos ieguvuši 10 %. 21.jūnija rītā 

tika saņemts zvans no Baltinavas vidusskolas direktora, kas informēja, 

ka Baltinavas vidusskolas skolēni, kuri iepriekšējā dienā VISC 

atsūtītajā sarakstā bija uzrādīti 10 % nesasniegušie, šodien ir saņēmuši 

sertifikātus ar sekmīgu vērtējumu, kā arī 21.jūnija rītā uz Izglītības 

pārvaldes e-pastu tika atsūtīta vēstule no VISC vadītājas, kurā tika 

teikts, ka vienā no skolām konstatēts, ka nokārtojošo sarakstā ir bijuši 

2 skolēni, kuriem sertifikāts matemātikā ir ģenerējies un rezultāts ir 

bijis virs 10 %, kā arī telefoniski Izglītības pārvaldes vadītāja tika 

informēta, ka 2 izglītojamie Baltinavas vidusskolā ir ieguvuši virs 10 

% vērtējumu. Skaidro, ka tāda pati situācija tika iegūta arī no Stacijas 



3 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

pamatskolas direktores, kura uzreiz apšaubīja CE vērtējumu angļu 

valodā, atverot arī pārējos sertifikātus, saprata, ka iegūtie procenti 

nebija adekvāti izglītojamo zināšanām un līdzšinējiem vērtējumiem. 

Stacijas pamatskolas direktore informēja vecākus par CE rezultātiem 

angļu valodā un gatavojās iesniegt apelāciju, bet 21.jūnijā tika 

paziņots, ka eksāmens tomēr ir nokārtots. Izglītības iestādes direktore 

sazinājās ar vecākiem, kuri bija ļoti priecīgi, bet ar skumjām stāstīja, 

cik smagas šīs dienas bijušas viņu ģimenei, kad sapratuši, ka zēns 

nevar pabeigt 9.klasi. Zēnam pirms dažiem gadiem bijusi galvas 

operācija un vai šis pārdzīvojums neatstās iespaidu uz tālāko zēna 

veselību. Skaidro, ka Stacijas pamatskolā CE matemātikā pēc 

sākotnēji saņemtās informācijas nenokārtoja 1 skolēns, kuram tika 

izsniegta liecība, kurš arī nepiedalījās izlaidumā, jo pēc iegūtajiem 

datiem viņam būtu jāmācās atkārtoti 9.klasē, bet 26.jūnijā tika saņemta 

ziņa, ka eksāmens ir nokārtots. Skaidro, ka pārsteidza ziņa no 

Izglītības un zinātnes ministrijas Informācijas tehnoloģiju 

departamenta direktora vietnieka, ka ir pamanītas tehniskas 

(gramatiskas) kļūdas angļu valodas sertifikātiem, kas tika izsniegti 

22.jūnijā, tādēļ atkārtoti izdeva izlabotus sertifikātus, kā arī tāda pati 

ziņa tika saņemta par matemātikas sertifikātiem. Skaidro, ka 

matemātikas eksāmenu rezultāti no jauna izsniegtajos sertifikātos 

visiem skolēniem praktiski dubultojas, kā tas ir iespējams. Skaidro, ka 

iespējams, kāds to uzskata par sīku gramatisku kļūdu, bet vai atbildīgās 

personas aizdomājas, kādas emocijas pārdzivojušas ģimenes, kāds 

morāls trieciens bijis iesaistītajiem jauniešiem. Šie bija pirmie 

nopietnie pārbaudījumi izglītojamajiem, no tiem atkarīgs viņu tālākās 

izglītības ceļš, viņu ticība Latvijas izglītības sistēmai. 

Skaidro, ka vēlamies izteikt neapmierinātību par radušos situāciju, 

morālo kaitējumu skolēniem, vecākiem, pedagogiem, izglītības 

iestāžu vadītājiem. Ir nodarīts morālais kaitējums, grauts izglītības 

iestāžu tēls, ietekmēta arī vietējā sabiedrība par izglītības kvalitāti 

šajās izglītības iestādēs. Tāpēc vēlamies ar šādu vēstuli vērsties pie 

atbildīgajām personām ar lūgumu izvērtēt šo radušos situāciju, izvērtēt 

atbildīgo personu rīcību, veikt publisku CE analīzi, kāpēc ir radusies 

šāda situācija, kā arī ar lūgumu izvērtēt CE saturu, ka šāda situācija 

nevar tikt pieļauta turpmāk CE organizēšanā. Mēs esam par 

pārmaiņām izglītībā, par izglītības kvalitāti, bet neatbalstam 

eksperimentus, kas nodara kaitējumus skolēniem, vecākiem un grauj 

izglītības iestāžu tēlu. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Sīkāk paskaidro un uzdod jautājumu. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Iveta 

Arelkeviča: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka atbalsta to, ka šāda vēstule ir jāraksta, bet aicina Izglītības 

pārvaldi vēl pastrādāt pie šīs vēstules satura, ka būtu vēl šie lūgumi 

jāpastiprina, ka būtu nepieciešama atvainošanās katrai ģimenei, lūgt 

paskaidrot par šo kārtību, jautāt, kuras ministrijas amatpersonas bija 



4 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

atbildīgas un kādi disciplinārie sodi bija piemēroti šīm personām par 

šo neadekvāto darba veikšanu. Vēstules sākumā vērsties ar lūgumu 

izvērtēt un beigās tad lūgt konkrētas darbības. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka šo vēstuli būtu nepieciešams rakstīt konkrētām 

amatpersonām, ar lūgumu atrast vainīgos un sniegt rakstisku atbildi. 

Šajā gadījumā neliktu vērtēt eksāmenu saturu, bet vērtēt šo 

organizēšanas saturu. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka svarīgi saņemt tādu informāciju par to, ka tas nākošgad 

neatkārtosies. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Skaidro, ka attiecībā uz šo, tāda situācija nav pieņemama. Uzskata, ka 

būtu kaut kas jādara ar kopumā zemajiem rezultātiem. Par šo radušos 

situāciju būtu jālūdz skaidrojums, kā tāda situācija varēja vispār notikt, 

ka tas grauj uzticību valstī kopumā. Uzskata, ka nepieciešama 

personīga atvainošanās. Būtu jālūdz Izglītības pārvaldei sazināties ar 

tiem skolēniem, kas nav nokārtojuši CE palīdzēt sagatavot apelāciju. 

Vēstule obligāti jāraksta, kurā tiktu lūgts skaidrojums, to būtu jāadresē 

premjerministram, atbildīgajai ministrijai, šīs sistēmas uzturētajam. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka vēstule jāraksta, bet tai jābūt daudz skarbākai, ka saturs 

būtu jāpastiprina, ka ir jāprasa atbildība no šīm atbildīgajām personām. 

Izsaka viedokli Iveta 

Arelkeviča: 

Skaidro, ka ir jāprasa par kārtību un procesiem. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Skaidro, ka būtu jāsauc pie atbildības. 

Izsaka viedokli Inta 

Kaļva: 

Skaidro, ka vēstuli vēl varētu adresēt arī Saeimas Izglītības komisijai. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Jautā, no kā šī vēstule tiks rakstīta. Skaidro, ka varētu vēl iesaistīt 

skolas vecāku padomi. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šī vēstule būtu jāraksta no domes, bet skolu padomes sevi 

arī varētu pozicionēt un rakstīt papildus vēstuli. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka būtu jāakcentē par apšaubāmo sistēmas kvalitāti, ka būtu 

jālūdz izvērtēt atbildīgo personu rīcību. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaikdro, ka ir jālūdz izvērtēt atbildīgo darbinieku atbilstību amatam. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka šo vēstuli būtu jāpublicē arī masu medijos. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Skaidro, ka būtu jālūdz Izglītības pārvaldes vadītājai pielabot šo 

vētules projektu un izsūtīt no domes un papildus var arī sagatavot par 

citām aktuālām tēmām, kas tika šeit skartas. Šo vēstuli var adresēt arī 

Latgales plānošanas reģionam. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju pieņemt zināšanai, akceptēt un sniegt 

atzinumu vēstules sagatavošanai un izsūtīšanai par Centralizēto 

eksāmenu 9 klašu norisi un nekorekto rezultātu paziņošanu. 

 

Nolemj: 

Smiegtā informācija par devīto klašu centralizēto 

eksāmenu norisi un rezultātiem tiek pieņemta zināšanai. 

Akceptē un sniedz atzinumu vēstules sagatavošanai un 

izsūtīšanai par Centralizēto eksāmenu 9 klašu norisi un 

nekorekto rezultātu paziņošanu. 
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Sēdi slēdz plkst. 16:39 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                           Aija Mežale 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                Jūlija Korlaša 

 

 


